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به دلیل کسالت امیرمهدی ژوله، پژمان 
جمشیدی برای داوری استندآپ کمدی های 
»خندوانه« جایگزین او شد. صفحه رسمی 
برنامه »خندوانه« در فضای مجازی اعلام کرد، 
به دلیل سرماخوردگی و کسالت امیرمهدی 
ژوله )داور خنداننده شو(، پژمان جمشیدی 
به جمع داوران مرحله سوم »خنداننده شو3« 
اضافه خواهد شد. به این ترتیب، ترکیب 
داوران در ادامه خنداننده شو رامبد جوان، 
حسن معجونی و پژمان جمشیدی هستند 
و اجرای این مسابقه شبکه نسیم را امیرعلی 
نبویان بر عهده دارد. همچنین برنامه 
اعلام نتایج مرحله دوم »خنداننده شو3«، 
پنجشنبه ۷ بهمن ۱۴۰۰ ساعت ۲3 پخش 

خواهد شد.

»جمشیدی« به 
»خندوانه« پیوست

»نادر مشایخی« آهنگساز و رهبرارکستر 
در نظر دارد با توجه به مختصات فرهنگی 
ایران، نحوه  جدیدی از تعلیمِ موسیقی که 
تمرکزش بر »چگونه آموختن« به جای 
»چه چیزی آموختن« است را در دستور کار 
قرار دهد. مدرسه  موسیقی »نادر مشایخــی« 
آغاز به کار کرد. این مدرسه در نظر دارد، 
صرف نظر از کپی متدهای غربی در آموزش 
موسیقی، با توجه به فرهنگ ایران، نحوه  
جدیدی از تعلیمِ موسیقی که تمرکزش 
بر »چگونه آموختن« به جای »چه چیزی 
آموختن« است را در دستور کار قرار دهد. 
هنرجویانِ این مدرسه، علاوه بر آموزشِ یکی 
از واحد های تخصصی )آهنگسازی، رهبری 
ارکستر، نوازندگی و...(، امکان شرکت در 

دوره های ترمیک را نیز خواهند داشت. 

آغاز به کار مدرسه 
موسیقی »مشایخی« 

سینمــــا
پیام مدیر اجرایی »سینماتیکت«: 

هر مخاطب امکان خرید 2 بلیت را دارد
مدیر اجرایی یکی از سامانه های فروش بلیت های مردمی 
جشنواره چهلم فیلم فجر درباره نحوه فروش بلیت های این 
رویداد توضیحاتی را ارائه کرد. دارابی که مدیر اجرایی سامانه 
»سینماتیکت« و در کنار ۲ سامانه »ایران تیک« و »گیشه هفت« 
متولی فروش اینترنتی بلیت های مردمی چهلمین جشنواره 
فیلم فجر است، درباره فروش آنلاین بلیت های جشنواره گفت: از 
مهم ترین اتفاقات مثبت چهلمین جشنواره فیلم فجر می توان به 
عدم افزایش نرخ بلیت ها اشاره کرد، برخلاف روند سال های گذشته، 
امسال هیچ گونه افزایش نرخ بلیت نداشته ایم و بلیت ها با قیمت 3۰ 
هزارتومان به مخاطبان عرضه می شود. وی درباره نحوه بلیت فروشی 
جشنواره فیلم فجر ادامه داد: یکی از اتفاقات مثبت جشنواره امسال 
نسبت به سال قبل، افزایش تعداد سالن های سینمای درگیر با 
جشنواره است که ظرفیت بیش از دو برابر سال قبل را فراهم کرده 
است. دارابی عنوان کرد: امسال، حدود ۶۷ درصد ظرفیت سالن های 
سینماهای منتخب، در اختیار فیلم های جشنواره خواهد بود و ۶۱ 
سالن برای اکران فیلم ها انتخاب شده است. سالن برج میلاد هم 
میزبان اهالی رسانه خواهد بود. وی افزود: سال ۹۹، بلیت فروشی 
مردمی، ۹ بهمن آغاز شد اما امسال از ۶ بهمن ماه ساعت ۱۰ صبح 
امکان خرید بلیت فیلم ها برای مخاطبان فراهم شده است. دارابی 
مطرح کرد: سال گذشته در ساعات اولیه فروش بلیت، اختلالات 
فنی مختصری وجود داشت، اما برای جشنواره امسال، از یک 
هفته قبل، انواع تست ها روی سامانه سمفا و سینماتیکت و سایر 
سامانه ها انجام شده است. به طوری که آمادگی لازم برای پذیرش 
مراجعه بیش از ۵ برابری نسبت به سال قبل را در ساعات اولیه 
فروش در سامانه داریم. دارابی تصریح کرد: امسال به دلیل انجام 
واکسیناسیون، افزایش تعداد فیلم ها، شروع به کار سالن های جدید 
و همینطور افزایش ظرفیت سالن ها، استقبال بیشتری از جشنواره 
صورت می گیرد و این دلایل باعث شد که ما آمادگی لازم برای ارائه 
خدمت به مخاطبان سینما را با انجام تست های مختلف فنی داشته 
باشیم، اما این نکته قابل ذکر است که موضوع فنی، به طور کامل 
متوجه و در اختیار سینماتیکت نیست. ما یک سامانه مرکزی داریم 
به نام سمفا که بخش زیادی از بار روی این سامانه است که همزمان 
به سه سامانه سرویس دهی می کند. این مدیر سینمایی افزود: از 
آنجایی که در تهیه بلیت ها محدودیت وجود دارد و هر کاربر با یک 
شماره موبایل، فقط امکان تهیه ۲ قطعه بلیت از یک فیلم را در طول 
جشنواره دارد. مدیر اجرایی سامانه سینماتیکت گفت: نکته حائز 
اهمیت برای مخاطبان جشنواره این است که امکان کنسلی بلیت، 
به هیچ وجه وجود ندارد چون زمانی که بلیت ها رزرو می شود امکان 
خرید برای سایرین از بین می رود. بنابراین علاقه مندان به شرکت 
در جشنواره، در حین تهیه بلیت توجه کنند که زمانی که بلیت و کد 
رزرو نهایی شود، امکان کنسلی بلیت ها وجود نخواهد داشت. وی 
توضیح داد: براساس تصمیم ستاد اجرایی جشنواره امکان خرید 
تک بلیت برای مخاطبان بر خلاف سال های قبل فراهم شده است. 
در گذشته بلیت ها باید به صورت سری خریداری می شد، امسال 

امکان خرید بلیت به صورت تکی نیز فراهم شده است.
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یزدان عشیری مدیر روابط عمومی چهلمین 
جشنواره فیلم فجر عنوان کرد که مسعود نقاش زاده 
دبیر این رویداد به کرونا مبتلا شده است. یزدان 
عشیری ضمن تایید خبر ابتلای مسعود نقاش زاده 
دبیر این رویداد به کرونا گفت: برنامه ریزی ای که برای 
نشست خبری جشنواره داشتیم، منوط به جواب تست 
کرونای دبیر جشنواره است و به همین دلیل برگزاری 
این نشست خبری تاکنون به تعویق افتاده است. 
امیدواریم تا پیش از جشنواره فرصتی برای گفت وگو 
با اهالی رسانه فراهم شود. وی افزود: در ابتدا علائم 

مشابه سرماخوردگی بود و برنامه داشتیم که نشست 
رسانه ای جشنواره را روز سه شنبه برگزار کنیم اما با 
اطلاع از ابتلای ایشان به کرونا ناگزیر از تغییر برنامه ها 
شدیم. عشیری درباره پیگیری کارهای اجرایی این 
دوره از جشنواره در ایام استراحت دبیر هم عنوان کرد: 
تیم اجرایی جشنواره به همان ترتیبی که معرفی شده 
بودند، پیگیر کارها هستند و ارتباط مجازی هم با دبیر 
جشنواره خواهیم داشت. ابتلای کرونای ایشان هم 
شکر خدا خفیف است و احتمال بهبودی زودهنگام هم 
وجود دارد اما حتما مباحث مرتبط با فاصله گذاری در 

دوران نقاهت را رعایت خواهیم کرد. تیم خبره ای که از 
ابتدا در کنار آقای نقاش زاده کارهای اجرایی جشنواره 
را آغاز کرده اند، در ادامه نیز پیگیر کارها هستند و 
با امکانات ارتباطی جدید مشکلی برای هماهنگی 
کارها از راه دور نیست. مطمئن باشید لطمه ای به 
روند اجرایی جشنواره وارد نخواهد شد. مدیر روابط 
عمومی جشنواره فیلم فجر با تاکید بر برگزاری این 
رویداد طبق برنامه ریزی های از پیش اعلام شده، افزود: 
نشست خبری دبیر جشنواره حتما برگزار خواهد شد و 
در حال برنامه ریزی برای برگزاری مجازی این نشست 
هستیم. وی درباره تاثیر احتمال فراگیری موج جدید 
کرونا بر برگزاری جشنواره چهلم هم بیان داشت: طبق 
جلساتی که تاکنون با دوستان وزارت بهداشت و ستاد 
کرونا داشتیم، همه پیش بینی ها درباره وضعیت کرونا 
در ایام جشنواره مثبت بود و همه چیز هم عادی بود، 
به تازگی اما نگرانی هایی به وجود آمده که امیدواریم 
تاثیری بر فرآیند برگزاری جشنواره نداشته باشد، 
به خصوص که از قبل برنامه ریزی ها برای سینماهای 
مردمی جشنواره با ظرفیت تعریف شده از سوی وزارت 
بهداشت بوده است. تلاش می کنیم با توزیع جمعیت 
و ضریب اشغال محدود سالن ها جشنواره را براساس 
پروتکل های وزارت بهداشت برگزار کنیم. مشاور 
رئیس سازمان سینمایی مطرح کرد: این درخواست 
را از اهالی رسانه، منتقدان و صاحبان آثار داریم که با 
تعامل کامل با جشنواره همراه شوند چرا که با اوج گیری 
کرونا دست ما برای میزانی از مهمانان بسته تر خواهد 
بود و با محدودیت بیشتری مواجه هستم. وی درباره 
وضعیت بلیت های مردمی فروخته شده در صورت 
قرمز شدن وضعیت کرونایی هم گفت: در این صورت 
سراغ سانس های فوق العاده می رویم تا پاسخگوی 
علاقه مندانی که به صورت پیش خرید بلیت تهیه کرده 
بودند باشیم و مکانیزمی را تعریف می کنیم تا میزبان 

همه علاقه مندان باشیم. 

ابتلای دبیر جشنواره فیلم فجر به کرونا

 یزدان عشیری: 
برنامه ها تغییری نخواهد کرد

جزئیات جشنواره موسیقی فجر
مراسم رونمایی از جشنواره موسیقی فجر روز 
چهارشنبه ششم بهمن ماه با حضور »محمود 
سالاری« معاون امور هنری وزیر فرهنگ و ارشاد 
اسلامی، »محمداللهیاری« سرپرست دفتر موسیقی 
و رئیس جشنواره، حسن ریاحی »دبیر جشنواره«، 
اعضای شورای سیاستگذاری، هیات انتخاب آثار و 
گروه ها، مدیران و دبیران بخش های مختلف این 
جشنواره برگزار شد. در ابتدای این مراسم، محمد 
الهیاری با ارائه گزارش هایی از روند امور اجرایی 
جشنواره، در سخنانی مطرح کرد: امروز در جلسه 
مشترکی با حضور اعضای شورای سیاستگذاری، 
هیات انتخاب آثار و مدیران بخش های مختلف 
هستیم که کار خود را از خردادماه آغاز و جلسات 
مختلفی هم برگزار کرده اند. الهیاری همچنین 
در ادامه سخنانش از برگزاری جلسات بخش های 
تخصصی جشنواره همچون جایزه باربد، موسیقی 
و رسانه و جایزه ترانه نیز خبر داد و اعلام کرد که 
برگزیدگان این بخش ها در آیین اختتامیه معرفی 
و تجلیل خواهند شد. سرپرست دفتر موسیقی 
افزود: اجراهای صحنه ای جشنواره سی وهفتم به 
این شکل خواهد بود که که از ۲۰ تا ۲۶ بهمن ماه 
اجراهای پاپ روی صحنه خواهند رفت و بخش 
غیرپاپ ۲۲ تا ۲۶ بهمن ماه برگزار خواهد شد. ۲۷ و 
۲٨ بهمن ماه به مناسبت وفات حضرت زینب)س( 
برنامه ای نخواهیم داشت و ۲۹ خردادماه آیین 
اختتامیه جشنواره خواهد بود. در ادامه این مراسم، 
اردوان جعفریان دبیر بخش بین الملل ضمن ارائه 
گزارشی از روند فعالیت های این کمیته بیان داشت: 
در بخش بین الملل جشنواره امسال، گروه ها را 
به سمت موسیقی کلاسیک تغییر مسیر دادیم. 
مسعود الهیاری نیز در گزارشی اعلام کرد: پس از 
اتمام فراخوان دعوت از رسانه ها و جمع بندی نهایی، 
بیش از ٨۰ رسانه داخلی و خارجی درخواست 
حضور در جشنواره داده اند و همچنین میزبان 
رسانه هایی از کشورهای ایتالیا، آلمان، ژاپن، چین، 
ترکیه، آذربایجان، روسیه، عراق و لبنان خواهیم بود 
که مراحل صدور کارت عکاسان و هماهنگی نحوه 
حضور اصحاب محترم رسانه در سالن ها با ستاد 
اجرایی صورت گرفته است. سعید میرمحمد صادق  
و مسلم نادعلی زاده نیز گزارشی از فعالیت ها، هیات 
داوران و نحوه برگزاری این دوجایزه ارائه دادند و در 
ادامه امیرعباس ستایشگر  به ارائه گزارشی از روند 
امور اجرایی بخش های مختلف جشنواره پرداخت. 
شاهین فرهت، داوود گنجه ای و احمد صدری  
باتقدیر از تلاش های ستاد اجرایی جشنواره به بیان 
نقطه نظرات و دیدگاه های خود پرداختند. محمود 
سالاری هم مطرح کرد: از همه دست اندرکاران 
تشکر می کنم. امیدوارم بتوانیم با یک وفاق ملی، 
همه ما باید زیرپرچمی با گفتمانی که هویت ملی ما 

را رقم می زند، احیا کنیم. 

ساعـــد هدایتی از همکاری با مهدی فخیم زاده 
در سریال »ساختمان٨۵« که این شب ها از شبکه 
آی فیلم پخش می شود سخن گفت. هدایتی بیان 
کرد: فعلا بیکار هستم، اخیرا فیلم سینمایی »ارثیه 
فامیلی« را به کارگردانی حامد رضـــی داشتم که 
حدود یکماه پیش به پایان رسید. وی اضافه کرد: 
فکر می کنم کار تدوین فیلم به پایان رسیده و منتظر 
دریافت زمان اکران است تا با اکران فیلم های جدید، 
رکودی که به دلیل کرونا ایجاد شد برطرف شود. 
هدایتی که این روزها سریال »ساختمان٨۵« را در 
حال پخش از شبکه آی فیلم دارد؛ عنوان کرد: همانطور 
که می دانید آقای فخیم زاده بیشتر به ساخت ژانرهای 

جنایی و پلیسی علاقه مند است و مردم هم این ژانر 
را خیلی دوست دارند. از آنجایی که خود ایشان هم 
نویسندگی فیلم ها را به عهده دارند بنابراین هرچه 
که در تفکرشان هست به تصویر می کشند و همین 
عوامل جذابیت سریال را بیشتر می کند. یکی دیگر 
از دلایل پرمخاطب بودن این سریال را می توانم 
حضور آقای فخیم زاده هم به عنوان کارگردان و هم 
به عنوان یکی از بازیگران بیان کنم چون نام ایشان 
برای همه جالب هست و دوست دارند که کارهای 
ایشان را ببینند و این سریال هم هنوز جذابیت دارد. 
این بازیگر در ادامه اظهارکرد: یکی از شاخص های 
خوب فخیم زاده این است که راس ساعت کار را کلید 

می زند و راس ساعت هم تمام می کند. او خیلی منظم 
و بادقت است. فخیم زاده از آن دست کارگردانانی 
است که من همیشه گفته ام افتخار می کنم در کنارش 
باشم. وی افزود: با من تماس گرفتند و خواستند که 
برای صحبت به دفتر کارگردان بروم، این پیشنهاد 
برایم خیلی جذاب بود و به اصطلاح »با سر رفتم« 
برای گفت وگوهای اولیه. پس از خواندن فیلمنامه، 
شرایط را پذیرفتم. البته در آن زمان در سریال »به 
کجا چنین شتابان« نیز در حال کار بودم، موضوع 
را با آقای فخیم زاده مطرح کردم و ایشان هم توافق 
کردند کار را طوری برنامه ریزی کنند که من بتوانم 
در هر دو پروژه شرکت کنم. هدایتی تصریح کرد: 
»آقای ابراهیمی« یک طلافروش صاف و ساده بود، در 
حالی که تمام اهالی ساختمان٨۵ از سرایدار گرفته تا 
مدیر ساختمان همه خلافکار بودند و این مورد باعث 

شد نقش برایم جذابیت داشته باشد.

ساعد هدایتی:

»ساختمان ۸۵« هنوز هم جذابیت دارد

گـــزارش
سودان مرزهایش را با آفریقای مرکزی بست

نیروهای پشتیبانی سریع سودان در بیانیه ای اعلام کردند، 
به خاطر مسائل امنیتی مرزهای این کشور با آفریقای مرکزی بسته 
می شوند. ابشر بلایل، فرمانده نیروهای مشترک تامین امنیت 
نوار مرزی سودان و آفریقای مرکزی در صفحه رسمی نیروهای 
پشتیبانی سریع سودان در فیسبوک، گفت: مرزهای سودان با 
آفریقای مرکزی به دلایل مسائل امنیتی بسته می شوند. وی به 
ماهیت این تهدیدات امنیتی اشاره ای نکرد. این مقام سودانی 
افزود: نیروهایی که مرزها را می بندند، نیروهای مشترکی هستند 
که شامل سودانی )نیروهای مسلح و نیروهای پشتیبانی سریع(، 

همراه با نیروهای جمهوری آفریقای مرکزی و چاد می شود. 

از سرگیری درگیری ها در تیگرای
در پی اعلام آمادگی ارتش اتیوپی برای آغاز مرحله دوم جنگ 
علیه تیگرای، این جبهه از درگیری مجدد در منطقه عفر خبر 
دادند. به گزارش ایسنا، به نقل از سایت شبکه خبری روسیا 
الیوم، شورشیان اقلیم تیگرای اعلام کردند که در معرض اقدامات 
تحریک آمیز برای آغاز عملیات نظامی بازدارنده در منطقه 
»عفر« قرار گرفته اند و امید است که آتش بس برقرار شود. جبهه 
آزادی بخش خلق تیگرای با صدور بیانیه ای اعلام کرد: ما از صبح 
دوشنبه )۲۴ ژانویه( مجبور به انجام اقدامات بازدارنده برای دفع و 
خنثی کردن تهدیدات نیروهای وابسته به دولت در »عفر« هستیم. 
هفته گذشته نایب رئیس ستاد نیروهای دفاعی اتیوپی از آمادگی 
ارتش برای مرحله دوم جنگ با جبهه مردمی برای آزادسازی 

تیگرای خبر داد. 

پلوسی به دنبال شرکت در انتخابات کنگره
هم زمان با اینکه دموکرات ها با خطر از دست دادن کنترل کنگره 
در انتخابات میان دوره ای ۲۰۲۲ آمریکا مواجه هستند، نانسی 
پلوسی اعلام کرد که به دنبال ریاست مجدد است که این موضوع 
خود به گمانه زنی ها مبنی بر بازنشستگی وی پایان می دهد. به 
گزارش ایسنا، به نقل از خبرگزاری آسوشیتدپرس، نانسی پلوسی، 
رئیس مجلس نمایندگان آمریکا در یک ویدئو اظهارکرد: در 
حالی که ما پیشرفت کرده ایم اما بیش از اینها نیاز است تا زندگی 
مردم را بهبود ببخشیم. وی افزود: این انتخابات برای ما بسیار 
مهم و حیاتی است. هیچ چیزی به اندازه دموکراسی ما در خطر 
نیست. پلوسی با اعلام اینکه برای نوزدهین مرتبه به دنبال شرکت 
در انتخابات کنگره است، قصد دارد در سالی که دموکرات ها 
اکثریتی شکننده در مجلس نمایندگان آمریکا دارند و حزبشان 
برای جمع آوری مبالغ هنگفت به منظور دفاع از کنترل کنگره 
تحت فشار است، به صاحب منصب رفتنی تبدیل نشود. تصمیم 
نانسی پلوسی ٨۱ ساله برای ماندن در مجلس نمایندگان آمریکا 
به دنبال اعلامیه ای منتشر می شود که می گوید ۲۹ دموکرات 
این مجلس امسال دوباره نامزد نمی شوند و در مقابل تنها ۱3 
جمهوری خواه قصد ندارند دوباره نامزد شوند و این در شرایطی 
است که جمهوری خواهان به دنبال پس گرفتن کنترل مجلس 

نمایندگان هستند. 

مسکو: 
 اوکراین 

لبریز از تسلیحات آمریکا شده است
هیات دائمی نمایندگی روسیه در سازمان اعلام 
کرد که آمریکا هم تفکر روسیه هراسی را گسترش 
می دهد و هم تسلیحات و مشاوران خود و ناتو را به 
اوکراین و کشورهای اطراف روسیه گسیل کرده 
است. هیات دائمی نمایندگی روسیه در سازمان ملل 
در بیانیه ای اعلام کرد که اوکراین مملو از تسلیحات 
ایالات متحده و ناتو و همچنین تعداد بی شماری از 
مشاوران از کشورهای غربی شده است. هیات روسیه 
در این بیانیه که در وب سایت خود منتشر کرد، نوشت: 
آمریکا با القا و دامن زدن به روسیه هراسی در میان 
شهروندان و کشورهای همفکر خود و همچنین صحبت 
از تجمع نیروهای روسیه به عنوان تقریبا علت اصلی 
همه مشکلات، فراموش می کند که درباره این مساله 
که همه این صحبت ها در مورد نیروهای روسیه در 
خاک روسیه است، شفاف سازی کند. در ادامه این 
بیانیه آمده است: این مساله )شفاف سازی( برخلاف 
سیل تسلیحات آمریکایی و ناتو و مستشاران بی شماری 
است که به اوکراین و برخی از کشورهای نزدیک به 
مرزهای روسیه روانه شده اند.همچنین هیچ توضیحی 
برای آنچه نیروی دریایی آمریکا در حال انجام است 
یعنی افزایش تنش در منطقه دریای سیاه و در نزدیکی 
سواحل روسیه، وجود ندارد. بیانیه فوق در حالی صادر 
می شود که آمریکا و ناتو مدعی شده اند هیچ برنامه ای 
برای اعزام نیرو یا تسلیحات به اوکراین ندارند. »جن 
ساکی« سخنگوی کاخ سفید با رد اعزام نیروی نظامی 
به اوکراین در چارچوب خارج از ناتو گفت: »جوبایدن« 
رئیس جمهور آمریکا قصد ندارد نیروهای آمریکایی 
به اوکراین بفرستد. وی افزود: ما از طریق ناتو برای 
افزایش پشتیبانی در کشورهای حاشیه شرقی خود 
کار می کنیم. این همان چیزی است که ناتو برای آن 
وجود دارد و ما به قداست این اتحاد متعهد هستیم. 
اظهارات ضدونقیض ساکی در حالی مطرح شد که 
»ینس استولتنبرگ« دبیرکل سازمان پیمان آتلانتیک 
شمالی نیز تاکیدکرد: ناتو در اوکراین نیروی رزمی 
مستقر نخواهد کرد. وی در این خصوص اضافه کرد: 
ناتو آماده است با روسیه درباره کنترل تسلیحات، 
شفافیت اقدامات نظامی و دیگر مسائل امنیتی اتحادیه 
اروپا گفت وگو کند. غرب مسکو را به آماده شدن برای 
حمله به اوکراین متهم می کند و تهدید به انجام اقدامات 
تلافی جویانه مانند اعمال تحریم های فلج کننده بر 
مسکو و ارسال تسلیحات پیشرفته به کی یف نموده 
است. روسیه اما تمام این اتهامات را رد کرده و می گوید 
که این غرب و ناتو است که با ارسال سلاح و استقرار 
تجهیزات و زیرساخت های خود در نزدیکی مرزهای 
روسیه مسبب اصلی بروز تنش ها در این منطقه است. 

سرگئی لاوروف: 

 آمریکایی ها اوکراین را به سمت تحریک مسکو سوق می دهند

جهــــان 
کوتــــاه

وزیر امورخارجه روسیه با اشاره به 
سوق دادن کی یف به سمت تحریک مسکو 
توسط آمریکایی ها، درخصوص عواقب عدم 
ارائه پاسخ سازنده به پیشنهادات روسیه 
هشدار داد. به گزارش فارس، »سرگئی 
لاوروف« وزیر امورخارجه روسیه درخصوص 
پیامدهای عدم ارائه ضمانت امنیتی غربی ها 
به مسکو هشدار داد. به نوشته خبرگزاری 
»تاس«، لاوروف ضمن سخنرانی در مجلس 
دومای روسیه درباره پیشنهادات ارائه شده 
برای ضمانت امنیتی غرب به مسکو گفت: 
»اگر پاسخ سازنده ای دریافت نشود و غرب 
به مسیر تهاجمی خود ادامه دهد، همان طور 
که رئیس جمهور پوتین گفت، مسکو در 
پاسخ اقدامات لازم را انجام خواهد داد.« وزیر 
امورخارجه روسیه افزود: »در هر صورت، 
همه باید امنیت روسیه و شهروندانش را 
به عنوان یک اولویت مطلق در نظر بگیرند 
و این امنیت باید تحت هر شرایطی مورد 
تضمین واقع شود.« او ادامه داد: »بسته به 
محتوای پاسخ غرب به این پیشنهادات، 
ما و همتایان خود در سایر وزارتخانه ها 
پیشنهادات خود درباره گام های بعدی 
را به رئیس جمهور پوتین ارائه خواهیم 
کرد. شاهد روند مشخصی از تلاش برای 
ما  پیشنهادات  جلوه دادن  اهمیت  کم 
هستیم و غربی ها تلاش دارند از طریق 

مذاکرات بی پایان این پیشنهادات را به زیر 
فرش جارو کنند.« لاوروف گفت: »چنین 
اقداماتی ممکن است با ارجاع این مساله 
به سازمان امنیت و همکاری های اروپا یا 
بحث های بی انتهای اتحادیه اروپا بر سر 
گنجانده شدن در این بحث ها، انجام شود. 
ما اجازه نمی دهیم چنین اتفاقاتی رخ دهد. 
اجازه نخواهیم داد ارزش طرح ابتکاری ما 
را تقلیل دهند.« وزیر امورخارجه روسیه 
همچنین درباره تهدیدات تحریمی متداوم 
غرب بیان داشت: »غربی ها در تلاش هستند 
تا آن طور که خودشان می گویند مخالفانشان 
را تنبیه کنند که در درجه اول کشور ما و 
چین که سیاستی مستقل را دنبال می کنیم 

در بر می گیرد. آنها تلاش می کنند با 
استفاده از ابزارهای نامناسب نظیر تحریم، 
اهریمن سازی در فضای رسانه ای، تحریکات 
ایجاد شده از سوی سرویس های ویژه و غیره 
این هدف را محقق کنند.« او همچنین 
متذکر شد: »غرب به رهبری آمریکا« در 
تلاش برای رویارویی با مسیر عینی تاریخ 
بوده و به دنبال تضمین مزایای یک سویه 
برای خود هستند و »منافع دیگران را در 
نظر نگرفته و در واقع آن ها را به حساب 
نمی آورند.« لاوروف در جمع قانون گذاران 
مجلس دومای روسیه گفت: »واشنگتن و 
متحدانش به طور مداوم دیدگاه های خود 
درباره حیات جهانی را بر جامعه جهانی 

تحمیل می کنند و اسم آن را لزوم استقرار 
نظم قانون محور گذاشته و خواستار احترام 
به آن هستند. غربی ها حق وضع این قوانین 
را منحصر به خودشان می دانند و اصول 
چندجانبه گرایی را نادیده می گیرند و 
بنابراین قوانین بین المللی و ساختارمحوری 
سازمان ملل درخصوص روابط در سطح 
جهانی را تضعیف می کنند.« او در این 
سخنرانی آمریکایی ها را به سوق دادن 
اوکراین به سمت تحریک روسیه متهم کرد 
و گفت واشنگتن و متحدانش تلاش برای 
مهار روسیه را دوچندان کرده اند. لاوروف 
افزود: »کافی است به این حقیقت نگاه 
کنید که مانورهای تحریک آمیز بیشتر و 
بیشتری نزدیک مرزهای ما برگزار می شود، 
تلاش می شود رژیم کی یف به دخل مدار 
ناتو کشانده شود و سلاح های مرگبار برای 
این کشور ارسال می شود و آن را به سمت 
انجام اقدامات تحریک آمیز مستقیم علیه 
فدراسیون روسیه سوق می دهند.« علاوه بر 
لاوروف، »ویاچسلاو ولودین« رئیس دومای 
ایالتی روسیه نیز )چهارشنبه( در بیانیه ای 
اعلام کرد، ایالات متحده با این واقعیت که 
فدراسیون روسیه در دوران ریاست جمهوری 
ولادیمیر پوتین قوی و مستقل شد، کنار 
نیامده است. رئیس مجلس دومای روسیه 
افزود: افکارعمومی روسیه می داند که هدف 
بلکه  نیست،  پوتین  آمریکا  تحریم های 
انتخابی است که شهروندان روسیه انجام 
دادند. شما نمی توانید موفق شوید. همه 
اقدامات شما علیه کشور ما روسیه خصمانه 

است. این برای همه روشن شده است.

سخنگوی کرملین هشدار داد ادعاهای مقامات آمریکایی 
مبنی بر اعمال تحریم علیه رئیس جمهور روسیه، می تواند 
روابط سیاسی دو کشور را خدشه دار کند. به گزارش مهر 
به نقل از اسپوتنیک، دیمیتری پسکوف سخنگوی کاخ 
کرملین در واکنش به تهدید جوبایدن رئیس جمهور آمریکا 
مبنی بر احتمال تحریم ولادیمیر پوتین همتای روس در 
صورت حمله به اوکراین، گفت: این دردناک نیست اما به 
لحاظ سیاسی مخرب تلقی می شود. پسکوف همچنین در 
واکنش به ادعاها مبنی بر لزوم بلوکه کردن دارایی های پوتین، 
 افزود: رئیس جمهور روسیه پول هایش را در بانک روسیه

 )Rossiya Bank( نگهداری می کند که در حال حاضر هم 
تحت تحریم است. پسکوف در بخش دیگری از اظهارات خود، 
اظهارکرد که برنامه تماس تلفنی پوتین و امانوئل ماکرون 
همتای فرانسوی برای روز جمعه تدارک دیده شده است. 

پیش تر کاخ الیزه نیز در این باره اعلام کرده بود که ماکرون قصد 
دارد طی چند روز آینده با روسای جمهور روسیه و اوکراین، 
درباره اوضاع اوکراین به صورت تلفنی گفت وگو کند. همزمان، 
پسکوف در رابطه با سوالی درباره احتمال برقراری تماسی 
مشابه میان پوتین و بوریس جانسون نخست وزیر انگلیس، 
گفت: تاکنون لندن رسما چنین درخواستی را ارائه نداده حال 
آنکه از تمایل به انجام آن سخن می گوید. جانسون گفته بود که 
لندن آماده است تا هر گونه نگرانی مشروع روسیه را از طریق 
دیپلماسی مورد بررسی قرار دهد. به رغم این ادعا، لیز تراس 
وزیرخارجه انگلیس مدعی شد که لندن احتمال تحریم پوتین 
را رد نمی کند. همزمان، آمریکا می گوید در حال تدارک بسته 
بزرگی از تحریم های اقتصادی علیه روسیه است که شامل قطع 
ارتباط این کشور با سامانه سوئیفت هم می شود. در مقابل، 
»آندری دنیسوف« سفیر روسیه در چین هم به نوبه خود به این 

تهدید پاسخ داد و گفت: با ارزهای ملی به مقابله با تهدیدهای 
آمریکا می رویم. اظهارات اخیر مقامات آمریکایی و اروپایی در 
واکنش به تحولاتی رخ می دهد که حول محور ادعای تدارک 
روسیه برای حمله به اوکراین متمرکز است. این در حالی است 
که مسکو با رد چنین اتهاماتی، بر رفع دغدغه های امنیتی تاکید 
می کند که ناشی از گسترش ناتو به سمت شرق است و می تواند 
به عضویت گرجستان و اوکراین در پیمان آتلانتیک شمالی 
منجر شود؛ مساله ای که یکی از اصلی ترین خطوط قرمز روسیه 

است که تخطی از آن را برنمی تابد. 

دیمیتری پسکوف: 

 تهدید آمریکا به تحریم »پوتین« مخرب است


